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־יש עתיד לקיבוצים ביש
שעלה  המסר  זה   – ראל 
מהכנס “תעשייה קיבוצית 
או תעשייה בקיבוצים”, שהתקיים 

־השבוע במרכז האקדמי רופין, בהנ
חיית פרופ’ סיביל היילברון.

למרכז  הקיבוצית  התנועה  בין 
האקדמי רופין קיים קשר היסטורי. 
ב־1949 על  הוקמה  רופין  מדרשת 
ותנועת  הקיבוציות  התנועות  ידי 
המושבים, ושימשה מרכז להכשרה 
של חברי קיבוצים וחברי מושבים. 
לימודי הניהול במתכונת אקדמית 
החלו לראשונה בשנת 1979, במסלול 

־“רכזי משק” של תנועת ההתייש
בות ברופין, והפכו באישור תקדימי 
של המועצה להשכלה גבוהה, לתואר 
מלא בכלכלה וניהול. רבים מראשי 

התעשייה הזו כיום למדו ברופין.
זאב )וולוולה( שור, מזכיר התנועה 
הקיבוצית, אמר בכנס כי “יש כאלה 
שאוהבים להספיד את הקיבוץ, אבל 
למרות משבר גדול שחוותה התנועה 

הקיבוצית משנת 2002, נכון להיום 
מהמשבר.  יצאו  הקיבוצים  מרבית 

־אם זה לא מספיק, אז בשנה האח
רונה חזרו 2,000 בנים לקיבוץ. זה 

אומר הכל”.
נגיד בנק ישראל, פרופ’ סטנלי 

־פישר, אמר בכנס כי מצבה של ישר
אל כיום טוב ביחס למדינות אירופה 

־ולארה”ב, אבל אינו מצוין. “האיו
מים מחו”ל והמצב הנוכחי בישראל, 
כאשר על פי הנתונים 60 אחוז מקרב 
האוכלוסייה החרדית נמצאת מתחת 
לקו העוני, לא מאפשרים להוריד 
מיסים בטווח המיידי ללא צמצום 
 בהוצאות הביטחון”, הסביר פישר. 
לדבריו, “יש כרגע כל מיני תופעות 
במשק העולמי ובאירופה שעשויות 
להשפיע על ישראל בטווח הקרוב, 

ולכן יש להיות זהירים”.

די לאלימות

במינהל החינוך בעיריית נתניה לא 
־נותרו אדישים מול גל האלימות הפו

קד את מדינת ישראל. 
יסודי וחטי ־מנהל האגף לחינוך 

בות צעירות, ד”ר שי פרוכטמן, פנה 
למנהלי בתי הספר היסודיים וחטיבות 
הביניים, וביקש מהם להקדיש שעה 

לעיסוק במניעת אלימות. 
“אני מודע לכך שכולכם מטפלים 

־בנושא האלימות על פי האמנה העי
רונית, ובכל זאת, חשוב בימים אלה 
לעצור לשעה את המערכת ולשוחח 
על האקטואליה העוטפת אותנו”, כתב 

פרוכטמן למנהלים.

שיעור במחשבים

תלמיד”  לכל  “ססמא  עמותת 
השלימה את כניסתה למערכת החינוך 
בדרום  נתניה, כך דיווח מנהל האגף 

־לחינוך יסודי במינהל החינוך שבעי
ריית נתניה, ד”ר שי פרוכטמן.

לאחר שבחופשת פסח כל בתי הספר 

בדרום העיר קיימו קייטנות מחשבים, 
ופתחו אתרי אינטרנט בית־ספריים 
חדשים, השבוע דווח כי כל המערכות 

פועלות בהצלחה.
העמותה נכנסה לפעילות בנתניה 
באמצע חודש מרץ, בעקבות בקשה 

־מיוחדת של ראש העיר, מרים פיי
אזורי,  לפיתוח  מהשר  רברג־איכר, 

־סילבן שלום, המקדם תכנית לצמ
צום הפער הדיגיטלי. כל אחד מבתי 
הספר בדרום העיר קיבלו במסגרת 
הפרויקט תרומה של שישה מחשבים 

־לחדר המורים, וטרם הכניסה לפעי
־לות בוצעו פעולות מקדימות שהכ

שירו את בתי הספר מבחינת תשתיות 
האינטרנט והחומרה. 

חולי הגה

השבוע הסתיים המחזור השלישי 
של לימודים לתואר מייסטר לרכב 

של המכללה הגבוהה לרכב והמכללה 
להנדסת מכונות “הדסה נעורים”.

מייסטר הוא מסלול הכשרה גרמני 
הנתמך על ידי יצרני הרכב בגרמניה 
4 שנים. המס־  שהושק לראשונה לפני

לול הייחודי כולל הכשרה של שנתיים 
בלימוד תכנית הלימודים הגרמנית. 
פדגו אופק  מעניקה  ־התכנית 

גי לתלמידיה, ומפתחת מיומנויות 
־מקצועיות ואינטלקטואליות להעצ

מה אישית. כחלק מהתכנית, נשלחים 
התלמידים לגרמניה לתקופה של 

־חודש וחצי, שם הם נחשפים להת
־נסויות מעשיות במערכות ממוחש

בות מתקדמות ברכב, באמצעות ציוד 
חדשני וסביבת עבודה הייטקיסטית. 
חלק מהתלמידים ממשיכים לעבוד 

־באותם מוסכים )בתשלום( עד לגיו
סם  לצבא, ואף חוזרים לעבודתם 

לאחר השחרור. ב

יש עתיד לקיבוץ
מכללת רופין אירחה השבוע כנס בנושא התעשייה 

הקיבוצית  זאב שור: מוקדם מדי להספיד אותנו

הכנס במכללת רופין. “מרבית הקיבוצים יצאו מהמשבר“
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